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Zusammenfassung

        
Die Erfahrungen mit der endoskopischen, transurethralen Extraktion mit dem rigiden Ureterorenoskop von 12 Charr. an 46 Uretersteinen haben uns zur Neukonstruktion eines Kompaktendoskops von nur 9,5 Charr. Durchmesser mit einem 5 Charr. Operations- und Spülkanal veranlaßt (R. Wolf). Am Beispiel einer hohen Steinextraktion wird die neue Methode erläutert. Zahlreiche Hilfsinstrumente ermöglichen zudem die diagnostische und operative endoskopische Exploration von Ureter und Nierenhohlsystem. Damit wird ein weites Feld in der transurethralen Endoskopie der oberen Harnwege eröffnet.


      
        
Abstract

        
For the construction of a new compact endoscope we have used the experiences gained in 46 transurethral extractions of ureterstones under direct vision with a rigide 12 Fr. uretero-renoscope.


        
This new endoscope has a diameter of only 9.5 Fr. and the operation and irrigation channel has 5 Fr.


        
The new method is explained on the example of a ureterstone in the upper urinary tract.


        
Numerous auxiliary instruments allow the diagnostic and operative exploration of the ureter and the kidney hollow system and exceed the transurethral treatment up t o the upper urinary tract.


      

Key-Words:

Ureterorenoscopy, transurethral - Dormia-extractor - Zeiss-Loop - Compactendoscop, rigide - Photography, endoscopic - Ureterstoneextractor
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